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Protokół Nr 2/XXVII/2009 
 
z XXVII zwyczajnej sesji Rady Gminy w Boronowie, która odbyła się w dniu 10 marca 
2009r. w sali narad Urzędu Gminy w Boronowie w godz. 16.00 –19.00. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Czornik otworzył sesję stwierdzając prawomocność 
obrad, gdyŜ na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych: 
- Radny Krzysztof Bełkot – nieobecny 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy – Rufin Majchrzyk 
Zastępca Wójta – Stanisław Wieczorek 
Skarbnik Gminy – Małgorzata Cyl 
Radca Prawny – Mirosława Sulewska 
Dyrektor ZPO – Jadwiga Stroniewska 
Dyrektor GOK – Bogusława Leśniowska 
Kierownik GOPS – Irena Sitek 
oraz mieszkańcy 
 
Ad. 2 
Rada Gminy 14 głosami za (jednogłośnie) przyjęła następujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach radnych podejmowanych             

w okresie międzysesyjnym oraz informacje z prac Komisji Rady. 
5. Informacje z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Przedstawienie sprawozdania z działalności GOPS za 2008 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy Boronów na 2009 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania planu działalności 

instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Boronowie za okres od dnia             
1 stycznia 2008 r. do dnia 31 grudnia 2008r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych     
w Zespole Placówek Oświatowych w Boronowie, dla którego organem prowadzącym 
jest Gmina Boronów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii do projektu uchwały Rady Powiatu      
w Lublińcu w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej z siedzibą w Lublińcu przy ulicy Sobieskiego 9 poprzez likwidację 
Prosektorium z siedzibą w Lublińcu przy ulicy Grunwaldzkiej 48. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 
12. Przedstawienie sprawozdania z pracy zleconej Komisji Rewizyjnej dotyczącej 

inwestycji budowy kanalizacji oraz analiza wszystkich inwestycji zrealizowanych na 
terenie gminy. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Sprawy róŜne. 
17. Zakończenie sesji. 
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Ad. 3 
Radni nie zgłosili uwag i jednogłośnie 14 głosami za przyjęli protokół Nr 1/XXVI/2009          
z sesji Rady Gminy z dnia 27 stycznia br. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady poinformował o odbyciu się w okresie międzysesyjnym sześciu 
posiedzeń stałych komisji Rady: 
11 lutego – posiedzenia Komisji Infrastruktury i Rozwoju Gminy; 
24 lutego – posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej; 
 17 lutego, 24 lutego, 3 marca - posiedzeń Komisji Rewizyjnej. 
 
Następnie przewodniczący poszczególnych komisji przedstawili w skrócie informacje na 
temat spraw omawianych podczas posiedzeń komisji. 
 
Ad. 5 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym – 
informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Radny Wiesław Kubieniec zadał pytanie odnoście zakupu gruntu w stronę Koszęcina. Czy 
wiadomo coś na jaką inwestycję zostanie przeznaczony zakupiony grunt.  
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ doszły go informacje, Ŝe zakup gruntu jest związany z rozbudową 
hodowli bydła szkockiego. 
 
Przewodniczący Rady zadał pytanie odnośnie wyroku sądu w sprawie granic gminy 
Boronów. Czy jest jakaś moŜliwość odwołania się od tego wyroku. 
 
Wójt Gminy przeczytał wyrok Sądu po czy stwierdził, iŜ na wyroku nie ma Ŝadnych pouczeń 
i klauzuli o moŜliwości odwołania się. 
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ trzeba sprawdzić materię sprawy i od tego 
przysługuje moŜliwość odwołania się. 
 
Ad. 6   
Kierownik GOPS Irena Sitek przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej za 2008 rok stanowiące załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Radny Paweł Sukiennik poprosił o rozwinięcie punktu dotyczącego utrudnień w pracy 
GOPS. 
  
Kierownik GOPS wyjaśniła, iŜ Ośrodek Pomocy Społecznej powinien zatrudniać                  
1 pracownika socjalnego na 2000 mieszkańców, jednak nie mniej niŜ 3 pracowników 
socjalnych w Ośrodku Pomocy. Nasz Ośrodek powinien mieć przynajmniej 1,5 etatu 
pracowników socjalnych z tym, Ŝe powinny to być 3 osoby. W tej chwili GOPS posiada jeden 
etat pracownika socjalnego, a do niedawna było tylko 0,5 etatu pracownika socjalnego. 
Potrzebna jest osoba do świadczeń rodzinnych i w tej chwili na 0,5 etatu jest Pani Marzena, 
potrzebna by była księgowa na 0,5 etatu, poniewaŜ zadania Ośrodka Pomocy ciągle się 
rozrastają. Obecnie doszedł fundusz alimentacyjny i konieczność ścigania dłuŜników 
alimentacyjnych, poza tym są dodatki mieszkaniowe, obsługa zadań Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, realizacja programu PERON – uczeń na wsi.       
W tej chwili jest za mało pracowników zatrudnionych w Ośrodku Pomocy Społecznej, jednak 
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w związku z realizacją unijnego programu Kapitał Ludzki, GOPS uzyskał w tym roku 
deklarację moŜliwości pozyskania środków unijnych, w ramach których będzie moŜna 
zatrudnić dodatkowego pracownika.MoŜe to nastąpić dopiero po podpisaniu umowy z 
Urzędem Marszałkowskim. 
 
Radny Edward CzyŜ zadał pytanie w sprawie kwalifikacji, jakie musi mieć pracownik 
socjalny oraz czy na terenie gminy są takie osoby, który spełniałyby określone wymogi. 
 
Kierownik GOPS wyjaśniła, iŜ nowy pracownik socjalny musi mieć wyŜsze wykształcenie    
o kierunku pedagogicznym, politologicznym lub resocjalizacji o specjalności „praca 
socjalna”. Ponadto dodała, iŜ robiąc wstępne rozeznanie nie znalazła na terenie gminy osoby, 
która posiadałaby wymagane kwalifikacje. 
 
Radna Irena Czernecka zadała pytanie, czy zwiększa się liczba rodzin zwracających się      
o pomoc do Ośrodka Pomocy Społecznej w porównaniu do lat ubiegłych. 
 
Kierownik GOPS wyjaśniła, iŜ na dzień dzisiejszy ta liczba maleje, w ubiegłych latach 
zwracało się więcej osób bezrobotnych, natomiast w tej chwili mniej jest osób bezrobotnych, 
a coraz więcej osób chorych, niepełnosprawnych i starszych. 
 
Radny Bogdan Hutsz zadał pytanie odnośnie str. 6 w dziale Ośrodki Pomocy Społecznej, 
gdzie podano kwotę 101 525,17 zł na wynagrodzenia, czy z tego wynika, Ŝe na pełnym etacie 
zatrudnionych jest dwóch pracowników. 
 
Kierownik GOPS wyjaśniła, iŜ oprócz tego zatrudniona jest Pani Marzena na 0,5 etatu, która 
jest płacona ze środków od Wojewody na świadczenia rodzinne. Poza tym na 1/8 etatu 
zatrudniona jest księgowa, która jest księgową z Urzędu Gminy oraz na ¼ etatu zatrudniona 
jest kasjerka, gdyŜ GOPS musi mieć oddzielną kasę. Ponadto Ośrodek musi płacić czynsz do 
Urzędu Gminy. 
 
Ad. 7 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl wyjaśniła, iŜ w związku z pismem Ministra Finansów      
w § 1 zwiększono budŜet po stronie dochodów o kwotę 1 096 zł tj. o część oświatową 
subwencji ogólnej, którą po stronie wydatków przeznaczamy na wynagrodzenia wraz              
z pochodnymi w Szkole Podstawowej. W § 2 zmniejszamy budŜet po stronie dochodów          
o kwotę 47 zł tj. o udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych, równocześnie 
zmniejszając wydatki bieŜące Urzędu Gminy Boronów. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 14 głosami za 
(jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 17/XXVII/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia            
10 marca 2009 roku w sprawie zmian budŜetu gminy Boronów na 2009 rok. 
 
Ad. 8 
Dyrektor GOK Bogusława Leśniowska przedstawiła Radnym sprawozdanie z działalności 
GOK za 2008 rok. 
 
Następnie Radny Bogdan Hutsz zadał pytanie w sprawie kosztów poniesionych na 
organizację koncertu charytatywnego „Gang Marcela”. 
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Dyrektor GOK  wyjaśniła, iŜ po mimo tego, Ŝe był to koncert charytatywny naleŜało pewne 
koszty pokryć (transport, opłata ZAIX, wyŜywienie). 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 14 głosami za 
(jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 18/XXVII/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia             
10 marca 2009 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania planu działalności 
instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Boronowie za okres od dnia                
1 stycznia 2008 r. do dnia 31 grudnia 2008 r. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ stary regulamin był waŜny do 23 stycznia i w związku z tym Rada 
jest zobowiązana do podjęcia nowego regulaminu w terminie do 3 miesięcy od uchwalenia 
budŜetu. Obecny regulamin niewiele się róŜni od poprzedniego. Treść regulaminu 
uzgodniono z nadzorem prawnym, poniewaŜ wiele innych gmin miało uniewaŜnione 
regulaminy. Regulamin został równieŜ pozytywnie zaopiniowany przez związki zawodowe. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 14 głosami za 
(jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 19/XXVII/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia             
10 marca 2009 roku w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych     
w Zespole Placówek Oświatowych w Boronowie, dla którego organem prowadzącym jest 
Gmina Boronów. 
 
Ad. 10 
Radna Irena Brol wnioskuje o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały, gdyŜ 
Prosektorium działa w szpitalu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 13 głosami za 
oraz 1 głosem wstrzymującym podjęła uchwałę Nr 20/XXVII/2009 Rady Gminy                  
w Boronowie z dnia 10 marca 2009 roku w sprawie wyraŜenia opinii do projektu 
uchwały Rady Powiatu w Lublińcu w sprawie przekształcenia Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej z siedzibą w Lubli ńcu przy ulicy Sobieskiego 9 
poprzez likwidację Prosektorium z siedzibą w Lublińcu przy ulicy Grunwaldzkiej 48. 
 
Ad. 11 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ treść uchwały była uzgadniana z Regionalną Dyrekcją Ochrony 
Środowiska w Katowicach, która nie wniosła Ŝadnych zastrzeŜeń. Ponadto Wójt 
zaproponował zmianę adresu Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Boronowskiej w § 3 na      
ul. Poznańską 1. Wyjaśnił równieŜ, iŜ taka była sugestia, aby wpisać tylko jedną instytucję, 
która będzie pełnić nadzór nad pomnikiem przyrody, a nie dwie tak jak proponowało 
Stowarzyszenie. 
 
Radny Krzysztof Romańczyk zadał pytanie, czy jest dobre oznakowanie pomnika przyrody, 
gdyŜ w § 2 zakazuje się zbierania grzybów. 
 
Przewodniczący Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Boronowskiej Alojzy Moj wyjaśnił, iŜ 
teren jest oznakowany tylko na mapie, gdyŜ nie jest wskazane oznakowanie terenu wokół 
pomnika oraz upowszechnianie miejsca lokalizacji pomnika ze względu na moŜliwość 
zniszczenia przez zainteresowanych mieszkańców, takie były zalecenia Nadleśnictwa. 
 
Wójt Gminy  wyjaśnił, iŜ warunki zakazu zostały przepisane z rozporządzenia. 
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Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały, po czym Rada Gminy 14 głosami za 
(jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 21/XXVII/2009 Rady Gminy w Boronowie z dnia             
10 marca 2009 roku w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 
 
Ad. 12 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ inwestycje są bardzo waŜną częścią działalności Gminy, 
dlatego muszą być dobrze realizowane. Za ich wykonanie odpowiada Wójt Gminy jak 
równieŜ Rada Gminy. Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Henryka 
Ledwonia o przedstawienie informacji na temat pracy zleconej Komisji przez Radę Gminy. 
 
Radny Henryk Ledwoń wyjaśnił, iŜ Komisja Rewizyjna zajmowała się na dwóch 
posiedzeniach pracą zleconą na listopadowej sesji, której tematem był następujący wniosek: 
zakończenie i rozliczenie zadania inwestycyjnego: „Budowa kanalizacji sanitarnej 
południowa część Boronowa – ul. 3-go Maja i Sienkiewicza” polegająca na sprawdzeniu 
realizacji tej inwestycji głównie na odcinku od posesji Państwa Drewniok i Państwa Małysa w 
kierunku przejścia pod torami oraz w kierunku posesji Państwa Przybylskich w następujących 
tematach: 

1. Jakie były przyczyny konieczności przeprojektowania i wykonania nowej nitki 
kanalizacji na tym odcinku, aby podłączyć ul. Sienkiewicza; 

2. Kto był projektantem w/w inwestycji; 
3. Jaka firma lub firmy były wykonawcą w/w odcinków; 
4. Jak się wypełniły obowiązki inspektorów nadzoru w/w inwestycji; 
5. Jaki był koszt przeprojektowania oraz przede wszystkim wykonania nitki 

kanalizacyjnej na tym odcinku. 
Wyjaśnił, iŜ Komisja Rewizyjna ustosunkowała się do wszystkich punktów wniosku, po 
czym przedstawił protokół z posiedzeń Komisji stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ nie widzi w protokole podstawowych rzeczy 
określających zaistniałe zdarzenie. W tamtych latach to Rada podejmowała uchwały 
dotyczące wynagrodzeń oraz powoływania na stanowisko Zastępcy Wójta i wtedy teŜ 
Zastępca Wójta był powołany po to, aby prowadzić w Gminie inwestycje. W 2000 roku, 
kiedy to pierwszy raz była wykonywana ta nitka kanalizacyjna miał pewne wątpliwości i 
zadał na jednym z posiedzeń pytanie dotyczące odpowiedzialności za wykonanie tejŜe 
inwestycji. Wówczas uzyskał odpowiedź, iŜ inspektor nadzoru jest po to, Ŝe w razie 
powstania jakiś uchybień będzie odpowiadał za to on całym swoim majątkiem. Zmierza do 
tego, Ŝe jak moŜna realizować takie inwestycje, gdy w trakcie trwania inwestycji są pewne 
rzeczy jeszcze nie dograne. Ma pytanie, czy Komisja Rewizyjna sprawdziła, jak ta sprawa 
wygląda pod względem fachowości. 
 
Radny Edward CzyŜ stwierdził, iŜ to on był autorem wniosku zleconego Komisji 
Rewizyjnej w związku, z czym spodziewał się bardziej obszerniejszego protokołu, a przede 
wszystkim popartego stosownymi wnioskami, poniewaŜ Komisja miała dostęp do 
odpowiednich dokumentów. W związku z powyŜszym ma dwa pytania do Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej. W swojej wieloletniej pracy zawodowej miał do czynienia z wieloma 
inwestycjami publicznymi i własnymi. W kaŜdej inwestycji są cztery ogniwa, które muszą 
być wykonane, a mianowicie musi być inwestor, który ma pieniądze i inwestycje prowadzi, 
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musi być projektant, który zrobi projekt na zlecenie inwestora, musi być wykonawca, który tą 
inwestycję wykona i musi być osoba odpowiedzialna za nadzór i zgodność dokumentacji oraz 
prawidłowy odbiór. Dlatego ma pytanie do Komisji, czy zbadała takie zagadnienia, jak: kto 
zdaniem Komisji i w jakim procencie ponosi odpowiedzialność zaistniałej sytuacji, która 
naraziła Gminę na dodatkowe koszty, oraz jaki jest szacunkowy koszt modernizacji odcinka 
103 mb umoŜliwiającego podłączenie ul. Sienkiewicza? 
 
Radny Henryk Ledwoń wyjaśnił, Ŝe Komisja stwierdziła na podstawie uchwały Zarządu      
Nr 13 z 2000 roku, iŜ Zarząd Gminy Boronów powierzył doktorowi Jihadowi Rezkowi 
nadzór nad tą inwestycją. Ta sprawa teŜ się pojawiła wcześniej, bo w zastrzeŜeniach organów 
kontrolnych w 2003 i 2006 roku kwestionowana była sprawa łączenia funkcji Zastępcy Wójta 
z funkcją inspektora nadzoru. Ze stwierdzenia organów kontrolnych wynikało, Ŝe za 
prawidłowe wykonanie czynności objętych zawartą umową naleŜy wypłacić wynagrodzenie. 
Dlaczego więc wypłacono inspektorowi nadzoru za źle wykonaną pracę wynagrodzenie, 
skoro do podstawowych obowiązków naleŜy wykonanie inwestycji zgodnie z projektem ? 
Dlaczego osoba z ramienia inwestora jakim był Urząd Gminy pełniący obowiązki kierownika 
od spraw inwestycyjnych nie dopilnowała wykonania nitki kanalizacyjnej na długości 103 m 
przy ul. Koszęcińskiej, szczególnie dokładnie ze względu na najkrótszą drogę do wykonania 
kanalizacji na ul. Sienkiewicza, gdzie jest przejście pod torami ? Co najgorsze inspektorem 
nadzoru jest bezpośrednio odpowiedzialna z ramienia Urzędu Gminy jedna, a ta sama osoba - 
dr inŜ. Jihad Rezek. Osoba ta naraziła swoim niedopełnieniem obowiązków naszą Gminę na 
straty. Szacunkowy koszt 1 metra kanalizacji to ok. 300 zł, dodatkowo nitka kanalizacyjna 
przebiega przez prywatne posesje, co naraziło naszych mieszkańców na niedogodności i 
straty na swoich posesjach. W ciągu kilku lat dwa razy trzeba było przekopywać posesje tych 
samych mieszkańców i moŜemy im tylko podziękować, Ŝe zgodzili się na drugi przekop przez 
ich posesje, bo byśmy ponieśli duŜo większe koszty. Trzeba jasno powiedzieć, Ŝe wykonawca 
tej kanalizacji wykonał tą pracę dokładnie, co do centymetra, a Ŝe otrzymał zły załącznik do 
projektu co nie jest jego winą. Osoba, która dwukrotnie wzięła wynagrodzenie nie 
dopilnowała podstawowych zadań związanych z tą inwestycją. Przez niedbalstwo doszło do 
takich sytuacji, a Gmina poniosła dodatkowe koszty. 
 
Radny Wiesław Kubieniec zadał pytanie, czy w tym projekcie była wzmianka o przejściu 
przez tory. 
 
Radny Henryk Ledwoń wyjaśnił, Ŝe była wzmianka, Ŝe w przyszłości będzie przejście przez 
tory. 
 
Radny Bogdan Hutsz stwierdził, iŜ nie był wtedy radnym, ale osiem lat róŜnicy między 
projektem, a budową kanalizacji to jest kawał czasu. Sytuacja na ul. 3-go Maja się dziś 
zmieniła, zostały wybudowane budynki, zrobiono drogi, dlatego zawsze trzeba wziąć pod 
uwagę róŜnicę w czasie.  
 
Radny Marian Ślęzok skierował pytanie do Radcy Prawnego Pani Mirosławy Sulewskiej, 
czy w świetle tamtych przepisów moŜna było podjąć uchwałę przez Zarząd o nadzór nad tą 
inwestycją przez osobę, która z ramienia Urzędu Gminy jest odpowiedzialna za inwestycje. 
Czy takie sytuacje mogły mieć miejsce.  
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ nie moŜe się wypowiedzieć w tej sprawie, 
gdyŜ nie widziała dokumentacji. Jednak moŜe powiedzieć, Ŝe są dwie ustawy, które regulują 
kwestie prowadzenia tego typu działalności przez osoby, które pełniły jakieś funkcje               
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z Urzędu, a mianowicie ustawa o samorządzie gminnym oraz ustawa z 1997 roku                    
o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje 
publiczne. Tak jak tu usłyszała, w tamtym okresie ta osoba pełniła funkcję Zastępcy Wójta 
oraz miała zawartą umowę cywilno – prawną. Kwestie tego typu reguluje m.in. ustawa            
o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje 
publiczne, które nie mogą prowadzić działalności gospodarczej w tym usługowej. Nie ma 
fundamentalnych danych, co uniemoŜliwia zajęcie jej stanowiska w tej konkretnej sprawie.  
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, iŜ wtedy to Rada Gminy wybierała Zastępcę Wójta                
i określała mu pensję stosowną uchwałą. JednakŜe w trakcie obowiązywania tej podjętej 
uchwały Zastępca Wójta będąc członkiem Zarządu podpisał jeszcze jedną umowę za 
wynagrodzeniem bez zgody Rady.  
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ takiej zgody nie musiało być, gdyŜ 
oddzielne wynagrodzenie ustalała Rada dla Zastępcy Wójta natomiast tu mamy umowę  
cywilno – prawną,  to jak gdyby bardziej naleŜało by się skupić nad konfliktem interesu, bo 
ustawa o samorządzie gminnym mówi o tym, Ŝe osoba, która pełni funkcje publiczne nie 
moŜe zawierać umów lub wykonywać takiej działalności, która rzutowała by na jej 
wiarygodność, dlatego art. 24 e ustawy o samorządzie gminnym zazębia te dwa zawiązane 
stosunki pracy. 
 
Radny Bogdan Hutsz stwierdził, iŜ zna bardzo dobrze ustawę o samorządzie gminnym, iŜ 
Ŝadnemu z Radnych nie wolno prowadzić Ŝadnej działalności na majątku gminy. 
 
Radny Henryk Ledwoń wyjaśnił, iŜ Komisja Rewizyjna nie zajmowała się umowami i 
zleceniami na wykonanie danej inwestycji. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ nie jesteśmy na tyle ekspertami, aby dokładnie 
wypowiadać się na ten temat. NaleŜy tę sprawę na razie odłoŜyć, aby Komisja Rewizyjna 
dogłębniej zbadała tą sprawę. Mieszkańcy będą nas z tego rozliczać, dlaczego drugi raz 
wykonano nową nitkę kanalizacyjną przez posesje na ul. Koszęcińskiej. 
 
Radny Paweł Sukiennik stwierdził, iŜ pomijając konflikt interesów nie potrafi zrozumieć 
dlaczego osoba odpowiedzialna nie sprawdziła solidnie powstałych rozbieŜności                     
w projektach. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ ten sam projektant robił projekt dla ul. Koszęcińskiej oraz              
ul. 3-go Maja i Sienkiewicza i błąd się wziął z tego, Ŝe nie sprawdził danych z geodezji 
powykonawczej z kanalizacji na ul. Koszęcińskiej, tylko do nowego projektu przepisał dane   
z projektu robionego 2 lata wcześniej. Wójt uwaŜa, Ŝe projektant równieŜ popełnił błąd, gdyŜ 
robiąc nowy projekt na dalszą część kanalizacji powinien sprawdzić co było dwa lata 
wcześniej wykonane. Ma satysfakcję, Ŝe zwrócił na to uwagę i wykonano badania, bo gdyby 
tego nie wykryto to Wójt musiałby na siebie wziąć ten błąd. Badana te wykonano głównie po 
to, gdyŜ były uzgodnienia z PKP. Przy okazji uzyskaliśmy równieŜ moŜliwość jeszcze 
głębszego przejścia pod torami. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ będąc na posiedzeniach Komisji Rewizyjnej i z tego co 
słyszał, wynika iŜ studzienka na posesji Państwa Drewniok była głębiej niŜ to załoŜono. 
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Radny Henryk Ledwoń zgłosił wniosek do Przewodniczącego Rady o pociągnięcie do 
odpowiedzialności osoby, które doprowadziły do powstałych błędów. 
 
Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła, iŜ nie zna dokumentacji, ale po 
wypowiedziach Radnych stwierdza, iŜ muszą wziąć pod uwagę okres przedawnienia, 
ewentualne roszczenia cywilno – prawne, ewentualną ścieŜkę postępowania prokuratorskiego. 
Są róŜne moŜliwości cywilno – prawne. Rada musi podjąć decyzję czy ma na tyle 
dokumentacji, aby zgłosić do prokuratury o podejrzenie popełnienia przestępstwa w sprawie 
uchybienia. 
 
Radny Edward CzyŜ wniósł wniosek, aby nie podejmować decyzji na tej sesji. 
 
Radny Henryk Ledwoń wyraził zgodę i wycofał swój wniosek. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ w poprzednich latach wiele spraw było zaniedbanych. 
Jeśli chodzi o inwestycje np. źle wykonano pokrycia dachowe na sali gimnastycznej                
i łączniku w przedszkolu co powoduje ciągłe zalewanie w czasie deszczu oraz na ul. Nowej 
teŜ nie dopilnowano wykonania odwodnienia studzienki. RównieŜ zauwaŜył, iŜ w asfalcie na 
ul. Nowej robią się szczeliny z podciekającej wody, która w czasie mrozu zamarza                   
i powoduje powstanie tych szczelin. Stwierdził, iŜ ta inwestycja teŜ została źle wykonana. 
 
Radny Henryk Ledwoń stwierdził, iŜ ustosunkuje się do wniosku, który jest chwilowo 
zawieszony. Przy kontroli inwestycji na ul. Mostowej zostały udostępnione pewne materiały, 
które dotyczą wniosku z 27 września 2005r. o udzieleniu dotacji w ramach Funduszu na rzecz 
rozwoju infrastruktury lokalnej skierowanej na rozwój przedsiębiorczości – komponent 
dotacje inwestycyjne na budowę kanalizacji sanitarnej w południowej części Boronowa. To ta 
sama inwestycja, która została zakończona w 2008 roku, a nie doszła do skutku z powodu nie 
wyraŜenia zgody na przejście przez prywatny teren oraz z nie otrzymania dotacji. Stwierdził, 
iŜ we wniosku pisze: podpisanie umowy z wyłonionym w przetargu wykonawcą inwestycji 
14 marca 2005 r., w pkt. 11 stwierdza się o podpisaniu jednej umowy z wykonawcą                 
o wartości  3 423 788,00 zł, a w tym samym wniosku w punkcie 7 planowane koszty 
realizacji projektu na podstawie kosztorysu 3 423 788,00 zł. Wychodzi na to, Ŝe koszty 
kosztorysu to 100% kosztów wykonania. Ta sama inwestycja realizowana w 2007 i 2008 roku 
kosztowała 2 434 861,97 zł, róŜnica to ok. 1000 000,00 zł oszczędności. MoŜna zrobić coś 
taniej i dlaczego chciano budować tak drogo nie 100 % ceny kosztorysu, a ok. 70 % ceny 
kosztorysowej, a gdzie wzrost cen w ostatnich latach materiałów i pracy. MoŜemy 
pogratulować za dobrze przeprowadzony przetarg. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, iŜ widzi niezadowolenie Radnego Bogdana Hutsza, a 
dziwi się mu szczególnie za to, Ŝe zawsze szukał oszczędności, a po wypowiedzi Radnego 
Ledwonia śmieje się z jego wypowiedzi na temat oszczędzania. 
 
Radny Bogdan Hutsz wyjaśnił, iŜ śmieje się właśnie dlatego, Ŝe zamykamy punkt porządku 
obrad, a później znów do niego wracamy w wypowiedziach. Śmieje się teŜ dlatego, Ŝe 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej mówi, Ŝe policzył sobie po swojemu. KaŜdy moŜe sobie 
sam przeliczyć po swojemu. Jeśli chodzi o przetarg, to odbywa się na jednej prostej zasadzie, 
jest kosztorys inwestorski, są oferenci i przetarg polega na tym, aby wybrać najniŜszą ofertę. 
Przetarg polega na wyborze najniŜszej oferty z pośród róŜnych ofert, a nie na własnych 
obliczeniach. 
 



9 
 

Radny Henryk Ledwoń wyjaśnił, iŜ chce się ustosunkować do wypowiedzi Radnego Hutsza 
i mówi, Ŝe wyliczył sobie po swojemu dlatego, Ŝe nie jest specjalistą w tym zakresie. 
 
Radny Wiesław Kubieniec zadał pytanie do Radnego Ledwonia, na jakiej podstawie 
sprawdził to, Ŝe kiedyś moŜna było wykonać daną inwestycję droŜej, a teraz wykonuje się 
taniej. 
 
Radny Henryk Ledwoń wyjaśnił, iŜ wszystko opiera się na wniosku, który był złoŜony do 
Urzędu Marszałkowskiego, ponadto był u Wójta i u Pani Skarbnik. 
 
Radna Irena Brol wyjaśniła, iŜ Radny Hutsz dobrze stwierdził, Ŝe kaŜdy ma równe szanse, 
ale dziwi ją to, Ŝe teraz tych oferentów startujących w przetargach jest znacznie więcej, bo aŜ 
6 lub 7, a kiedyŜ startowało 2 lub najwyŜej 3. 
 
Radny Bogan Hutsz wyjaśnił, iŜ to nie jest wina Urzędu i Wójta, Ŝe w przetargu startuje tak 
mało oferentów. 
 
Radny Marian Ślęzok stwierdził, iŜ naleŜy sądzić, Ŝe obecnie przy realizacji inwestycji 
dotyczących kanalizacji nie ma takich problemów jak to było kiedyś, kiedy był Komitet. Ceni 
sobie to, Ŝe obecnie nie ma Ŝadnych większych zadraŜnień czy utrudnień i realizacja 
inwestycji przebiega sprawne. 
 
Radny Paweł Sukiennik stwierdził, iŜ dziwi go to, Ŝe niektórym Radnym trudno jest 
zrozumieć fakt gospodarności obecnego Wójta. 
 
Ad. 13 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ była złoŜona jedna interpelacja na piśmie przez Radnego Hutsza, 
Radny otrzymał odpowiedź równieŜ na piśmie. Ponadto wyjaśnił, iŜ był z Zastępcą Wójta               
w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie mostu i ścieŜek rowerowych. Sprawy są w toku i jeśli 
uzyskamy pozwolenie na budowę ścieŜek, to po ich przedstawieniu Urząd Marszałkowski 
będzie starał się zabezpieczyć środki finansowe na wykonanie zadania i następnie ogłosi 
przetarg. Jeśli chodzi o zwęŜenie mostu na ul. Poznańskiej to nie robi tego Gmina tylko 
Zarząd Dróg Wojewódzkich. Projekt jest juŜ gotowy i sprawdzony, a Zarząd jest w trakcie 
załatwiania pozwolenia na budowę. Natomiast, jeśli chodzi o budowę drugiego ronda, Wójt 
rozmawiał z Dyrektorem, który stwierdził, iŜ teŜ mają okrojone środki finansowe i na dzień 
dzisiejszy nie mamy się spodziewać budowy drugiego ronda. Jeśli będzie robiony projekt na 
parking przy kościele to jest szansa uzgodnienia budowy chodnika od kościoła do mostu na 
ul. Poznańskiej to samo dotyczy zostawionej drogi przy szkole na parking jest w trakcie 
załatwiania i moŜe to trochę potrwać. Jeśli chodzi o inne remonty dziur przy drogach 
wojewódzkich zostało to zgłoszone do Starostwa Powiatowego i zapewniono, Ŝe gdy 
wyschną drogi będzie to wykonane. Jeśli chodzi o wniosek dotyczący ul. Smolnej będą 
równane drogi przed świętami i ta ulica równieŜ zostanie wyrównana. 
 
Radny Bogdan Hutsz poprosił o uzupełnienie odpowiedzi na interpelację zgłoszoną na 
piśmie. Z wyjaśnienia wynika, Ŝe w poprzednim roku były podwyŜki dla Zastępcy Wójta         
i Pani Skarbnik. Chciałby się dowiedzieć, od jakiego miesiąca były te podwyŜki i o jaką 
kwotę.  
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ wszyscy pracownicy otrzymali podwyŜki w związku ze zmianą 
ustawy o wynagrodzeniach pracowników samorządowych. Jeśli chodzi o podwyŜkę Pani 
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Skarbnik wyjaśnił, iŜ była zatrudniona od kwietnia 2007 roku i róŜnica kwot globalnych jest 
znaczna, dlatego wystąpił duŜy przelicznik 1600 zł.  
 
Radny Bogdan Hutsz wyjaśnił, iŜ z tego wynika, Ŝe miesięcznie brutto wynosi ok. 5000 zł 
bez 13 pensji. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ w 2007r. wynagrodzenie było wypłacone tylko za 9 miesięcy i ta 
róŜnica 3 miesięcy daje duŜą nadwyŜkę kwoty globalnej w 2008r. PodwyŜki były w granicach 
10% tak jak w całej sferze budŜetowej. Ta regulacja była przewidziana rozporządzeniem 
regulującym wynagrodzenia w sferze budŜetowej, z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2008r. 
 
Ad. 14 
Radny Alfons Filipczyk zgłosił wniosek o poprawę drogi w stronę Sitków. 
 
Zastępca Wójta wyjaśnił, iŜ byli dwaj Panowie z Sitków z interwencją w tej sprawie, lecz 
tak jak oni sobie to zaplanowali nie da się tego tak wykonać. Planuje się wycięcie drzew, 
które są bardzo pochylone na drogę. Jeśli chodzi o drogę na Sitki zostanie tylko wyrównana 
tak jak w ubiegłym roku, a tam gdzie są większe ubytki, zostaną zakryte ŜuŜlem i kamieniem. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ jeśli chodzi o utwardzenie drogi na Sitki wybiera się w najbliŜszym 
czasie z Przewodniczącym Rady do Częstochowy na rozmowę w sprawie ewentualnego         
w przyszłości utwardzenia tej drogi.  
 
Radny Wiesław Kubieniec zgłosił o duŜej dziurze na drodze wojewódzkiej z Huciska do 
Boronowa. 
 
Radny Bogdan Hutsz zgłosił wniosek, aby interweniować w Starostwie Powiatowych, aby 
ściąg drzewa z Zumpów do Boronowa. Prosi o interwencję w sprawie popękanej drogi na 
Zumpach. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe zostanie to zgłoszone. 
 
Radny Bogdan Hutsz zgłosił wniosek o złych znakach drogowych na ul. 3-go Maja i Wojska 
Polskiego. 
 
Zastępca Wójta wyjaśnił, iŜ ul. 3-go Maja jest drogą podporządkowaną, a ul. Wojska 
Polskiego jest z pierwszeństwem przejazdu. 
 
Radny Paweł Sukiennik poinformował o naprawie zniszczonego zabezpieczenia wjazdu na 
ul. Boczną. 
 
Radna Irena Brol zgłosiła wniosek, iŜ na ul. 3-go Maja jest zakaz zatrzymywania się, który 
obowiązywał w trakcie istnienia dyskoteki „Metro”, które obecnie nie jest aktualny. 
 
Radny Paweł Sukiennik zgłosił wniosek o sfinansowanie kamizelek z logo Gminy dla 
orkiestry dętej. 
 
Radny Alfons Filipczyk zgłosił wniosek o wysypanie ŜuŜla na drodze przy lesie od Huciska 
do Grojca. 
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Radny Bogdan Hutsz zgłosił wniosek, iŜ wcześniej zgłaszano o braku znaku „Gmina 
Boronów” w stronę Babienicy. Poprosił o wykonanie drogi jednokierunkowej z ul. Bocznej     
i porządek ze studzienkami na tej ulicy. 
Radny Paweł Sukiennik zgłosił wniosek, iŜ mieszkańcy robili naciski, aby zgłosić, iŜ na ul. 
Polnej powstał na jednej z posesji maszt i proszą o zbadanie czy nie ma jakiejś szkodliwości 
emisji dla mieszkańców tam mieszkających. 
 
Ad. 15, 16 
Przewodniczący Rady przedstawił pisma, jakie wpłynęły: 

• wniosek w sprawie zapewnienia dojazdu osób niepełnosprawnych z tereniu Gminy do 
szkoły specjalnej w Lublińcu przez Urząd Gminy; 

 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ nie stać Urzędu Gminy, aby wynająć mikrobus. Na razie 
zaproponowano, aby rodzice sami dowozili, a Gmina będzie pokrywać koszty dojazdu, 
poniewaŜ samochód biorący osoby z Woźnik jest juŜ pełny. 
 
Radny Bogdan Hutsz stwierdził, iŜ sprawa jest powaŜna. Jeśli chodzi o autobus to sprawa 
jest trudna, gdyŜ Urząd musiałby zapewnić osobę, która jeździłaby razem z dziećmi tym 
autobusem. Wyjaśnił, czy nie lepiej zastanowić się nad samochodem prywatnym. 
 
Radna Irena Brol stwierdziła, iŜ wiadomo, Ŝe rodzicom trzeba pomóc, ale nie naleŜy ich 
wyręczać. Trzeba się zastanowić jak wspólnie z rodzicami rozwiązać ten problem. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, iŜ z przepisów wynika, Ŝe to Gmina musi zapewnić dowóz i opiekę 
podczas dojazdu do szkoły specjalnej. 
 

• pismo z Prokuratury w Lublińcu w sprawie sprawozdania z przestępczości; 
 
Wójt Gminy zaproponował, aby sprawozdania umieścić na naszej stronie internetowej. 
 

• pismo od Wojewody Śląskiego w sprawie pomocy w repatryjacji do kraju z ZSRR. 
• pismo od Wojewody Śląskiego w sprawie ogłoszenia tego roku imieniem Wojciecha 

Korfantego. 
• pismo od Kurii Diecezjalnej w sprawie dni skupienia dla pracowników 

samorządowych. 
 
Radna Irena Czernecka wyjaśniła, iŜ na ubiegłej sesji Rady Gminy dokonano zbiórki 
pieniędzy na rzecz rodziny poszkodowanej w poŜarze i pieniądze zostały wpłacone na konto 
tej rodziny. (polecenie przelewu stanowi załącznik do protokołu) 
 
Ad. 17 
Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za przybycie zamknął XXVII sesję Rady 
Gminy. 
 
Sporządziła: mgr Marzena Klabis 
 

                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                                          Roman Czornik 
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                                                                                                                      Załącznik Nr 1 

                                                                                                                   do protokołu  

Nr 2/XXVII/2009 

 

Boronów, dnia 10 marzec 2009 r. 

W/0055/2/2009 

 

 

 

 

                                                                        Rada Gminy 
                                                                  Boronów 

 

 

 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Boronów w okresie między sesjami                                
tj. od 28 stycznia 2009 r. do 10 marca 2009 r. 
 
 
GOSPODARKA GRUNTAMI i PLANOWANIE PRZESTRZENNE  
 

1. Wydano informacje o terenie (wypisy i wyrysy, zaświadczenia) z miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla poniŜszych nieruchomości: 
 

1)   dz. 4025/898, km 2 C 

2)   dz. 40, 41, 42 , km 7 

3)   dz. 3663/ 1320, km 2 E 

4)   dz. 2602/1356,  km 2 E 

5)   dz. 5281/1584 ,  km 2 C 

6)   dz. 775,  776,  km 2 C 
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2. Ogłoszony na dzień 19.02.2009 r. przetarg na sprzedaŜ nieruchomości 
połoŜonej przy trasie do Koszęcina, oznaczonej nr działki 626/130, o pow. 
4,6500 ha, zakończył się pozytywnie. Nabywcą działki została Sp. z o.o. 
„ABACUS” za cenę 246.440,00 zł brutto (w tym 44.440,00 zł VAT). 

           

3. Zlecono wykonanie podziału działki stanowiącej drogę gminną, tj. ul. Szkolną 
w celu wydzielenia z niej gruntu na którym znajduje się Dom Nauczyciela.  

 

4. Zlecono z urzędu podział działek stanowiących własność prywatą, w celu 
wydzielenia zgodnie z obowiązującym miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego przebiegu drogi tj. połączenie ul. Polnej z 
ul. Szkolną. 

 

5. Postanowieniem z dnia 04.02.2009 r. wszczęto postępowanie 
rozgraniczeniowe nieruchomości połoŜonej przy ul. Nadrzecznej , stanowiącej 
własność prywatną. 

 

6. Wystąpiono do Wojewody Śląskiego z wnioskami o przekazanie na rzecz 
Gminy Boronów nieruchomości stanowiących część ulic: Wiśniowej, 
Ogrodowej, Nadrzecznej oraz działek stanowiących drogę dojazdową do pól 
w kierunku Cielca, jak równieŜ  nieruchomości rolnych przy ul. Powstańców Śl., 
na ogólną powierzchnię ok. 2,70 ha. 

 

7. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gliwicach, wyrokiem z dnia 5.12.2008 r. 
oddalił skargę Gminy Boronów w przedmiocie przebiegu granicy pomiędzy 
gminami Boronów i Herby uznając, Ŝe przebieg granicy jest zgodny z 
uwidocznionym przebiegiem na mapach znajdujących się w państwowym 
zasobie geodezyjno-kartograficznym, a rozbieŜność w powierzchni powstała 
w wyniku pominięcia działek na ok. 300 ha podczas prac związanych z 
informatyzacją zasobu geodezyjno-kartograficznego, które zostały juŜ 
ujawnione i wprowadzone do rejestru. 

 

OCHRONA ŚRODOWISKA I ZAMÓWIENIA PUBLICZNE 

 

1. Dokonano sprzedaŜy drewna pochodzącego z wycinki dębów przy ul. 3 Maja, 
uzyskana w wyniku przetargu kwota wynosiła 5 577,84 zł brutto. 

 

2. Podpisanie umowy na budowę wodociągu w Dębowej Górze z firmą P.P.H.U. 
„INSTAL – BUDOTECH” Jan Gorol, ul. Częstochowska 38 c, Kamienica Śląska,  
42 – 287 Lubsza, za kwotę 72.899,33 zł brutto. 

 

3. Wykonano remont dmuchaw na oczyszczalni ścieków. 
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4. Podpisanie umowy z firmą Sanit – Gaz, ul. Dąbkowskiego 32, 42 – 200 
Częstochowa, na wykonanie remontu łazienek i sanitariatów w budynku 
komunalnym przy              ul. Poznańskiej. Wartość umowy 35.937,45 zł brutto. 
Wykonawca został wybrany      w trybie wyboru ofert, zgodnie z zarządzeniem 
Nr 168/2007 Wójta Gminy Boronów. 

 

5. Udzielenie dotacji TKKF Boronovia – w wysokości 5000 zł i LKS „Jedność” 
Boronów w wysokości 60.000 zł na realizację zadań z zakresu upowszechniania 
kultury fizycznej i sportu. 

 

6. Wysłano pisma do osób z rejonu ulicy 3 Maja i bocznych, które nie wpłaciły 
pełnej kwoty na budowę kanalizacji sanitarnej z ostatecznym terminem 
zapłaty do 30.06.2009 r. Po tym terminie zostaną wszczęte postępowania 
związane z naliczeniem opłaty adiacenckiej. 

 

7. Zlecono firmie „Remondis” kontynuowanie selektywnej zbiórki odpadów w 
systemie workowym, z terminami odbioru odpadów w marcu, maju i lipcu 
2009 r. 

 

8. Wybrano najkorzystniejszą ofertę na zadanie pn. „Przebudowa mostu nad 
rzeką Liswartą w ciągu ulicy Nadrzeczej w Boronowie”. Wartość złoŜonej 
oferty: 479.858,68 zł brutto. Na dzień 12.03.2009 przewidziane jest podpisanie 
umowy           z firmą: Przedsiębiorstwo Robót InŜynieryjnych „KAMPOL” Jan 
śurawski,  
ul. Nadrzeczna 14, 42 – 125 KAMYK. 

 

9. ZłoŜono wniosek o dofinansowanie inwestycji pn. „Przebudowa gminnego 
obiektu sportowego przy ul. Koszęcińskiej w Boronowie” ze środków 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego, Działanie 9.3 
„Lokalna infrastruktura sportowa”. Całkowity koszt zadania: 2.309.507,63 zł 
brutto, wnioskowane dofinansowanie: 1.963.081,48 zł. 

 

10. Dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty inwestycji pn. „Ochrona dorzecza 
Małej Panwi i Liswarty poprzez modernizację gospodarki ściekowej 
polegającej na modernizacji i budowie oczyszczalni  ścieków wraz z systemem 
kanalizacji sanitarnej – budowa kanalizacji sanitarnej w sołectwie Zumpy oraz 
zachodniej części Boronowa”, którą jest oferta złoŜona przez: 
Zakład Robót InŜynieryjnych, Produkcyjno –Usługowo – Handlowy, 
Mieczysław Szczechowiak, ul. Konińska 28, 62 – 045 Pniewy    

Wartość złoŜonej oferty:1.497.573,96 zł brutto. 

 

GOSPODARKA KOMUNALNA oraz ROLNICTWO I MELIORACJA 
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1. Zakończona została budowa oświetlenia drogowego w sołectwach Grojec i 
Hucisko.  

 

2. Siłami własnymi wycinane są drzewa przy parkingu kościelnym. 
 

3. W miesiącu marcu zostaną podpisane umowy na następujące zadania: 
• przebudowę mostu na rzece Liswarcie ul. Nadrzeczna w Boronowie za 

cenę 479.858,68 zł brutto z firmą KAMPOL Jan śurawski z miejscowości 
Kamyk, 

• remont łazienek i sanitariatów w budynku komunalnym przy ul. Poznańskiej 
w Boronowie za cenę 35.937,45 zł brutto z firmą SANIT- GAZ z Częstochowy. 

 

4. W miesiącu marcu planuje się równieŜ remont dróg gminnych. 
 

ZARZĄDZENIA WÓJTA DOTYCZĄCE BUDśETU GMINY WYDANE W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM ORAZ POZOSTAŁE ZARZĄDZENIA WÓJTA: 

 

1. Zarządzeniem Nr 9/2009 z dnia 28 stycznia 2009 roku uszczegółowiłem 
uchwałę Nr 2/XXVI/2009 Rady Gminy Boronów na kwotę 11 275 zł. 

2. Zarządzeniem Nr 10/2009 z dnia 28 stycznia 2009 roku  uszczegółowiłem 
uchwałę Nr 3/XXVI/2009 Rady Gminy Boronów na kwotę 868 529 zł. 

3. Zarządzeniem Nr 11/2009 z dnia 28 stycznia 2009 roku uszczegółowiłem 
uchwałę Nr 5/XXVI/2009 Rady Gminy Boronów na kwotę 199 011 zł. 

4. Zarządzeniem Nr 12/2009 z dnia 28 stycznia 2009 roku dokonałem zmian               
w układzie wykonawczym budŜetu gminy polegającej na przeniesieniu kwoty 
1 454 463 zł między paragrafami inwestycyjnymi na kanalizację w sołectwie 
Zumpy . 

5. Zarządzeniem Nr 14/2009 z dnia 02 lutego 2009 roku dokonałem zmian w 
budŜecie gminy oraz w układzie wykonawczym do budŜetu gminy 
polegającej na przeniesieniu kwoty 300 zł na wydatkach związanych z 
działalnością Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

6. Zarządzeniem Nr 15/2009 z dnia 02 lutego 2009 roku dokonałem zmian w 
budŜecie gminy oraz zmian w układzie wykonawczym do budŜetu gminy 
polegającej na przeniesieniu kwoty 180 zł na opłatę kosztów sądowych oraz 
kwoty 300 zł na wydatki związane z działalnością Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

7. Zarządzeniem Nr 16/2009 z dnia 02 lutego 2009 roku dokonałem zmian w 
budŜecie gminy oraz zmian w układzie wykonawczym polegającej na 
przeniesieniu kwoty 2 300 zł na wydatki związane z oświatą i wychowaniem. 

8. Zarządzeniem Nr 20/2009 z dnia 11 lutego 2009 roku dokonałem zmiany               
w układzie wykonawczym do budŜetu gminy polegającej na przeniesieniu 
kwoty     300 zł na wydatki związane z pomocą społeczną. 

9.  Zarządzeniem Nr 21/2009 z dnia 11 lutego 2009 roku zwiększyłem budŜet po 
stronie dochodów i wydatków o kwotę 160 zł o dotację na dofinansowanie 



16 
 

pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych 
pracowników. 

10.  Zarządzeniem Nr 24/2009 z dnia 19 lutego 2009 roku dokonałem zmiany               
w układzie wykonawczym do budŜetu gminy polegającej na przeniesieniu 
kwoty 30 000 zł na zimowe oczyszczanie dróg gminnych. 

11. Zarządzeniem Nr 26/2009 z dnia 24 lutego 2009 roku dokonałem zmian w 
budŜecie gminy oraz w układzie wykonawczym polegającej na przeniesieniu 
kwoty 30 000 zł  na remont zasobów komunalnych . 

12. Zarządzeniem Nr 28/2009 z dnia 26 lutego 2009 roku dokonałem zmian w 
układzie wykonawczym polegającym na przeniesieniu kwoty 650 zł na 
badania lekarskie członków OSP. 

13. Zarządzeniem Nr 29/2009 z dnia 02 marca 2009 roku dokonałem zmian w 
układzie wykonawczym polegającym na przeniesieniu kwoty 2 367,49  na 
odpis na ZFŚS dla pracowników Urzędu Gminy. 

14. Zarządzeniem Nr 30/2009 z dnia 02 marca 2009 roku rozwiązałem rezerwę 
budŜetową na kwotę 7 767 zł na dofinansowanie pracodawcom kosztów 
kształcenia młodocianych pracowników. 

15. Zarządzeniem Nr 31/2009 z dnia 02 marca 2009 roku dokonałem zmian                 
w budŜecie gminy oraz w układzie wykonawczym do budŜetu gminy 
polegającej na przeniesieniu kwoty 1 407,12 na zadania z zakresu pomocy 
społecznej. 

 

Ponadto wydano pozostałe zarządzenia dotyczące: 

• 1 zarządzenie w sprawie powołania Komisji do przeprowadzenia przetargu 
na sprzedaŜ drewna uŜytkowego; 

• 1 zarządzenie w sprawie ustalenia stawek czynszu za 1 m2 powierzchni 
uŜytkowej lokali mieszkalnych; 

• 2 zarządzenia w sprawie ustalenia ceny nieruchomości gruntowej 
połoŜonej         w Boronowie, przeznaczonej do sprzedaŜy w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego; 

• 1 zarządzenie w sprawie przyjęcia Regulaminu gospodarowania środkami 
finansowymi przeznaczonymi na wspieranie doskonalenia zawodowego 
nauczycieli zatrudnionych w Zespole Placówek Oświatowych w Boronowie          
w roku 2009; 

• 1 zarządzenie w sprawie wykonania, realizacji i kontroli przedsięwzięć w 
zakresie obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego w Gminie Boronów w 
2009 roku; 

• 1 zarządzenie w sprawie powołania Komisji Konkursowej do oceny ofert na 
realizację zadań publicznych w 2009 roku; 

• 1 zarządzenie w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania 
nagrody rocznej dyrektorom instytucji kultury oraz określenia wzoru wniosku 
o przyznanie nagrody rocznej. 

 

Sporządziła: mgr Marzena Klabis 

                                                                                        Wójt Gminy Boronów 

                                                                                          mgr Rufin Majchrzyk 
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Boronowie działa i realizuje 
swoje zadania w oparciu o ustawę o pomocy społecznej z dnia 12 marca 
2004r (Dz.U. Nr 115, poz. 728  z późn. zm.), ustawę o świadczeniach rodzinnych 
z 28 listopada 2003r (Dz.U. z 2006r, nr 139, poz. 992 późn. zm), ustawę z dnia 21 
czerwca 2001r. o dodatkach mieszkaniowych (Dz,U, z 2001r., nr 71, poz. 734 z 
późn,zm), ustawę o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi z dnia 26 października 1982r. (Dz.U. Nr 35 poz. 230 z póź. zm.), 
ustawa z 27 sierpnia  1997r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnieniu osób niepełnosprawnych (Dz.U. nr 123, poz. 776 z późn.zm), 
ustawa o pomocy osobom uprawnionym do alimentów  z dnia  07.09.2007r. 

/Dz.U. z 2007r. nr 192, poz. 1378 z późn.zm/     

Zgodnie z w/w Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje zadania własne gminy o 
charakterze obowiązkowym, zadania własne gminy, zadania zlecone gminie 

z zakresu administracji  rządowej.   
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I . Zadania gminy o charakterze  obowiązkowym : 

 

1. Opracowanie i realizacja  gminnej strategii rozwiązywania problemów 
społecznych, 

2. Sporządzenie  bilansu potrzeb gminy w zakresie pomocy społecznej, 
3. Udzielenie schronienia, zapewnienie posiłku  oraz niezbędnego  ubrania 

osobom  tego pozbawionym,  
4. Przyznawanie i wypłacanie zasiłków okresowych, 
5. Przyznawanie i wypłacanie zasiłków celowych, 
6. Przyznawanie i wypłacanie zasiłków celowych na pokrycie wydatków 

powstałych w wyniku  zdarzenia losowego, 
7. Przyznawanie  i wypłacanie  zasiłków celowych  na pokrycie wydatków  

na świadczenia zdrowotne osobom  bezdomnym oraz innym osobom 
nie mającym dochodu i moŜliwości uzyskania świadczeń  na podstawie 
przepisów  o powszechnym  ubezpieczeniu w Narodowym Funduszu 
Zdrowia. 

8. Przyznawanie  zasiłku celowego w formie biletu kredytowanego, 
9. Opłacanie składek  na ubezpieczenie emerytalne i rentowe  za osobę, 

która rezygnuje  z zatrudnienia  w związku z koniecznością sprawowania 
bezpośredniej, osobistej opieki nad długotrwale i cięŜko chorym  
członkiem rodziny  oraz wspólnie niezamieszkującymi matką, ojcem 
oraz rodzeństwem, 

10. Praca socjalna, 
11.  Organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych w miejscu 

zamieszkania z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi,  

12.  Prowadzenie i zapewnienie miejsc w placówkach opiekuńczo  
wychowawczych  wsparcia dziennego  lub mieszkaniach chronionych, 

13.  Tworzenie gminnego systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem, 
14.  DoŜywianie dzieci 
15.  Sprawienie pogrzebu w tym osobom bezdomnym, 
16.  Kierowanie do Domu Pomocy Społecznej i ponoszenie odpłatności za 

pobyt  mieszkańców gminy w tym domu, 
17. Sporządzanie sprawozdawczości i przekazywanie jej właściwemu 

wojewodzie równieŜ w wersji elektronicznej , z zastosowaniem systemu 
informatycznego, 

18. Utworzenie i utrzymanie ośrodka pomocy społecznej , w tym 
zapewnienie  środków na wynagrodzenie pracowników.   

 

I . Zadania własne gminy : 

 

1. Przyznawanie i wypłacanie zasiłków specjalnych celowych, 
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2. Prowadzenie i zapewnienie miejsc w domach pomocy społecznej  i 
ośrodkach wsparcia o zasięgu gminnym  oraz kierowania do nich osób 
wymagających opieki, 

3. Podejmowanie innych działań z zakresu pomocy społecznej  
wynikających z rozeznanych potrzeb gminy w tym tworzenie  i 
realizacja programów osłonowych, 

4. Współpraca z powiatowym urzędem pracy  w zakresie 
upowszechniania ofert  pracy oraz  informacji o wolnych miejscach 
pracy, upowszechniania informacji o usługach poradnictwa 
zawodowego i o szkoleniach.  

 

I . Zadania zlecone  gminie z zakresu administracji rządowej:  

 

1. Przyznawanie i wypłacanie zasiłków stałych, 
2. Opłacanie składek  na ubezpieczenie zdrowotne określone w  

przepisach  o powszechnym ubezpieczeniu w narodowym Funduszu 
Zdrowia, 

3. Organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych  w 
miejscu zamieszkania  dla osób  z zaburzeniami psychicznymi, 

4. Przyznawania i wypłacania zasiłków celowych  na pokrycie wydatków 
związanych z klęską Ŝywiołową lub ekologiczną, 

5. Prowadzenie  i rozwój  infrastruktury środowiskowych domów 
samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

6. Realizacja zadań wynikających z rządowych programów pomocy 
społecznej, mających na celu ochronę poziomu Ŝycia osób, rodzin i 
grup społecznych oraz rozwój specjalistycznego wsparcia.  
 

 

 

POMOC  SPOŁECZNA 

 

Głównym zadaniem pomocy społecznej jest pomoc rodzinom  i osobom 
samotnym w formie świadczonej pracy  socjalnej realizowanej najczęściej 
poprzez pomoc finansową z jednoczesnym pobudzeniem  ich aktywności 
stosując róŜnego rodzaju poradnictwa: psychologiczne, prawne, rodzinne, 
pomagając osobom  bezrobotnym w poszukiwaniu pracy, zdobywaniu 

nowych kwalifikacji.  



21 
 

Osoby  zgłaszające się do Ośrodka Pomocy Społecznej to mieszkańcy gminy 
spełniający kryterium dochodowe kwalifikujące do udzielenia pomocy ze 

środków społecznych .  

 

Ogółem w 2008 r w dziale 852; Opieka Społeczna 

 wykorzystano środki w wysokości  902.050,35 zł.  z podziałem na  :   

 

1.  Środki z budŜetu Wojewody  w wys. 777.523,12  zł.    

2.  Środki z budŜetu  Gminy       w wys.  124.527,23  zł.   

 

Z pomocy społecznej, pracy socjalnej oraz pomocy usługowej skorzystało 214 
osób ze 146 rodzin, świadczenia rodzinne otrzymały 244 rodziny co łącznie  

stanowi ok. 28% ogólnej liczby  /ok. 880/  rodzin gminy . 

 

Wydano 524 decyzji o przyznaniu świadczeń w formie pienięŜnej, rzeczowej i 
usługowej na zasiłki z pomocy społecznej, świadczenia rodzinne, z funduszu 
alimentacyjnego, dodatki mieszkaniowe, świadczenia ze środków unijnych,. 

Na powyŜsze świadczenia wykorzystano kwotę w wysokości  765.831,05  zł.  

 

Z powyŜszej kwoty są środki pochodzące z :  

 

1.  BudŜetu Wojewody z przeznaczeniem na świadczenia w wys. 701. 343,19zł.  

2.  BudŜetu gminy z przeznaczeniem na świadczenia        w wys.     64.487,86  
zł.    

 

Koszt utrzymania Ośrodka Pomocy Społecznej, w tym obsługa świadczeń 
rodzinnych, wdroŜenie  Funduszu alimentacyjnego, środki unijne na realizację 
programów unijnych, doposaŜenie szkolnej stołówki  w kwocie  136 219,30 zł, z 
podziałem na środki pochodzące z :  
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1. BudŜetu Wojewody w wys.   76.179,93 zł.  

2.  BudŜetu Gminy       w wys.   60.039,37 zł.  

 

 

Z zadań zleconych przez Wojewodę Śląskiego na wypłatę świadczeń 
wykorzystano kwotę w wys.  701.343,19  zł.  w następujących rozdziałach   : 

 

-  85212 – Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna, fundusz 
alimentacyjny  oraz  

                 składki na ubezpieczenia społeczne                                                     
– 634.868,86 zł.  

 

-  85213 – składki na ubezpieczenia zdrowotne   opłacane za osoby 
pobierające  niektóre  

                świadczenia  z pomocy społecznej                                                   
-      643,14 zł.  

 

-  85214 – zasiłki i pomoc w naturze oraz  składki na ubezpieczenia społeczne 
-  27.466,97 zł.  

 

-  85295 - pozostała działalność / doŜywianie uczniów, , pomoc  unijna w 
ramach programu  

                kapitał ludzki/                                                                                            - 
38.364,22 zł.  

 

 

 

Z zadań własnych gminy typu obowiązkowego i fakultatywnego na wypłatę 
świadczeń wykorzystano kwotę 64.487,86 zł. w następujących rozdziałach :  
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-  85214 – zasiłki i pomoc w naturze / doŜywianie / oraz  składki na 
ubezpieczenia społeczne  

                                                                                                                                   -  
54.291,74 zł.  

 

-  85215  - dodatki mieszkaniowe                                                                             
-   2.040,48 zł.  

 

-  85228  -  usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze                        
-   4.264,87 zł.    

 

- 85295 - pozostała działalność /prace społecznie uŜyteczne, organizacja  

               spotkania opłatkowego, zasiłki w postaci wkładu własnego do 
programu unijnego   

               kapitał ludzki/                                                  
- 3.890,77 zł                                                                                                                                     

 

Rozdział 85212  

 

Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna, fundusz alimentacyjny  oraz 

składki na ubezpieczenia społeczne 

 

W rozdziale tym w 2008r wydatkowano kwotę     w    wys. 661.266,28 zł.   na :  

-  zasiłki rodzinne wraz z dodatkami                                  -  468.788,20 zł.  

-  świadczenia opiekuńcze                                                  -  118.695,00 zł.  

-  składka na ubezpieczenia społeczne                                    - 3.965,66 zł.  

-  jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka            -25.000,00 zł. 
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-  zaliczka alimentacyjna                                                       - 13.050,00 zł.  

-  wypłata świadczeń z funduszu alimentacyjnego                 -  5.370,00 zł.  

-  obsługa świadczeń rodzinnych / wynagrodzenie pracownika, 

    składki ZUS, zakup materiałów, licencji do programów / - 19.056,42 zł.  

- uruchomienie funduszu alimentacyjnego                             -   7.341,00  zł.  

 

Świadczenia rodzinne wraz z dodatkami pobierało 230 rodzin, świadczenia 
opiekuńcze 54 rodziny. Z zaliczki alimentacyjnej skorzystały 4 rodziny , zaś z 
funduszu alimentacyjnego 5 rodzin naszej gminy. Przyznano świadczenia na 

podstawie  275 decyzji.  

 

 

Rozdział 85213  

 

 

Składki na ubezpieczenia zdrowotne   opłacane za osoby pobierające  
niektóre 

świadczenia  z pomocy społecznej 

 

Z tej pomocy skorzystały dwie osoby pobierające zasiłek stały, za które 
Ośrodek Pomocy Społecznej ma obowiązek odprowadzić  składkę  

zdrowotną. Wysokość świadczenia  wyniosła 643,14 zł.  

 

Rozdział  85214    

   

                Zasiłki i pomoc w naturze oraz  składki na ubezpieczenia społeczne 

 

W  rozdziale  tym wydatkowano środki na następujące zadania :  
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- zasiłki stałe  

- zasiłki okresowe  

- zasiłki celowe  

- zasiłki celowe specjalne  

- doŜywianie uczniów    

 

Zasiłki stałe zostały przyznane 2 osobom niepełnosprawnym ze znacznym lub 
umiarkowanym stopniem niepełnosprawności, których dochód nie 
przekracza ustalonego kryterium dochodowego.  Dla osoby samotnej 477 zł. 

dla osoby  w rodzinie 351 zł. Udzielono  18 świadczeń na kwotę 7.590 zł..  

Przyznane przez Ośrodek Pomocy Społecznej zasiłki okresowe udzielone 
zostały 16 rodzinom,  głównie z powodu bezrobocia w ilości 78 świadczeń 
oraz długotrwałej choroby  8 świadczeń i niepełnosprawności 6 świadczeń na 

łączna kwotę w wys. 25.790,99 zł. . 

Część z przyznanych zasiłków okresowych udzielono w formie Ŝywności, 

zwłaszcza osobom i rodzinom zagroŜonym patologią społeczną.  

Świadczenia w postaci zasiłków celowych, celowych specjalnych  zostały 
udzielone 55 rodzinom w ilości 98 świadczeń  głównie w formie pienięŜnej na 
zakup Ŝywności, opału, odzieŜy i obuwia, lekarstw i leczenia oraz w formie 
rzeczowej w postaci zakupu Ŝywności, art. chemicznych,  opału, lekarstw.  

Koszt udzielonych świadczeń wyniósł 23.063,85 zł.  

W 2008r. z doŜywiania finansowanego przez GOPS skorzystało 113 dzieci ze 
szkoły podstawowej, gimnazjum, 3 dzieci ze szkoły specjalnej w Lublińcu oraz 
dwie osoby dorosłe/starsze, niepełnosprawne/ Koszt doŜywiania ze środków 
gminy to kwota w wys.  25.313,87 zł.  W ramach zasiłków celowych oraz 
doŜywiania dzieci ośrodek przygotował 78 paczek świątecznych dla dzieci 

oraz 15 paczek dla  osób niepełnosprawnych  

 

Rozdział 85215   

 

Dodatki mieszkaniowe 
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Z pomocy w formie wypłaty dodatku mieszkaniowego skorzystały dwie 

rodziny  na łączną kwotę w wys. 2.040,48 zł.  

 

Rozdział 85219  

Ośrodki Pomocy Społecznej 

 

W tym rozdziale wydatkowano  kwotę w wysokości 101.525, 17 zł. z czego 
kwota 44.585,80 zł.  pokryta została z budŜetu Wojewody zaś kwota  56.,939,37 
zł z budŜetu gminy. Główną pozycję stanowią wynagrodzenia na kwotę  
91.185,19 zł.  na sfinansowanie etatu kierownika, pracownika socjalnego, 1/8 
etatu księgowej oraz ¼ etatu kasjera. Pozostała kwota została przeznaczona 
na zakup materiałów biurowych, wypłatę ekwiwalentu za odzieŜ, opłatę 
czynszu, opłaty pocztowe, telekomunikacyjne, delegacje , szkolenia ,fundusz 

socjalny, licencje na program itp.  

Rozdział 85228  

 

 

 

 

Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

 

Tą formą pomocy  zostały objęte dwie starsze osoby, wymagające pomocy i  
opieki osób drugich na łączną kwotę w wys. 4.264,87 zł. . Ponadto OPS 
udzielał opieki i wsparcia 6 osobom starszym, chorym i niepełnosprawnym, 
którymi opiekowały się Panie zatrudnione w ośrodku w ramach 
przygotowania zawodowego 2 osoby oraz prac społecznie uŜytecznych 3 

osoby skierowane  z Urzędu Pracy w Lublińcu.   

 

Rozdział 85295  

Pozostała działalność 
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W ramach tego rozdziału wykorzystano środki z zadań własnych i zleconych w 

wysokości 50.551,70  zł.  na następujące zadania  :  

-  posiłki dla dzieci i młodzieŜy 116 osób, ze środków Wojewody na kwotę -  

25.262,00 zł.  

- wyposaŜenie stołówki szkolnej  :                             ze środków zleconych    -  

2.300,00 zł.  

                                                                                     ze środków gminy          - 

2.300,00 zł.  

 

-  dopłata do prac społecznie uŜytecznych ze środków gminy                           

-  1.078,00 zł.  

-  organizacja „spotkania opłatkowego” dla ludzi starszych, 

niepełnosprawnych 

    i chorych na kwotę w wys.                                                                                - 

1.670,90 zł.   

-  realizacja programu unijnego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał  

   Ludzki pn.”Optymistyczne jutro- aktywizacja środowisk wiejskich”  

   z udziałem dwóch osób bezrobotnych na łączną sumę w wysokości               

17.940,80 zł 

   z tego : środki unijne na kwotę  - 15.998,93 zł, środki gminy  - 1.941,87 zł.  

 

W ramach programu unijnego  dwie osoby bezrobotne wzięły udział w kursie 
„Autopromocji”  i przygotowania w poszukiwaniu pracy oraz w kursie 
„Opiekun domowy”. Uczestniczki projektu zdobyły nowy zawód, zapoznały się 
z obsługą  komputerów, uczestniczyły w poradnictwie psychologiczny,  
autoprezentacji, uczestniczyły w zajęciach warsztatowych i praktycznych w 
Domach Pomocy Społecznej.   . Ze środków projektu zakupiono laptop oraz 

materiały do realizacji projektu. 

 

Zadania dodatkowe, współpraca  z innymi instytucjami  
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  wykonuje zadania określone w ustawie 
o pomocy społecznej jak równieŜ zadania wynikające z innych ustaw oraz  z 

rozeznanych potrzeb gminy oraz indywidualnych potrzeb klientów GOPS.  

Trudna sytuacja Ŝyciowa osób i rodzin korzystających z pomocy społecznej 
spowodowana jest róŜnego rodzaju dysfunkcjami, które dotykają rodziny. 
Najczęściej mieszkańcy naszej gminy zgłaszali się po pomoc z powodu  
bezrobocia 27 rodzin, niepełnosprawności 38 rodzin, długotrwałej choroby 46 
rodzin, bezradności w prowadzeniu gospodarstwa domowego i opiece nad 
dziećmi 79 rodzin w tym rodziny wielodzietne i niepełne, potrzeby ochrony 

macierzyństwa 37 rodzin, alkoholizmu 8 rodzin, ubóstwa  56 rodzin.   

 

�       Większość zadań  podejmowanych przez GOPS opiera się na dobrym 
rozpoznaniu potrzeb środowiska. Pracownicy socjalni wiedza w jakich 
środowiskach kumulują się problemy społeczne, potrafią wskazać miejsca 
szczególnie trudne społecznie , rodziny, w których występują problemy 
patologiczne . Pracownicy ośrodka zajmują się poradnictwem socjalnym, 
wspomagają aktywność zawodową, w poszukiwaniu pracy, doradztwem 
rodzinnym i innym. .  
Z tego typu pomocy skorzystało w 2008r   101  rodzin naszej gminy. 

Praca ta polegała na udzielaniu porad i informacji, pomocy osobom 

niezaradnym, pisaniu pism      

do róŜnego rodzaju instytucji, załatwianiu spraw emerytalno – rentowych, 

wypełnianiu       

druków np. do sądu, ZUS Urzędu Skarbowego, Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób     

Niepełnosprawnych itp. kierowaniu wniosków do Powiatowego Zespołu d/s 
Orzekania o  stopniu Niepełnosprawności . W 2008r. do Komisji skierowano 18 
osób celem ustalenia grupy     inwalidzkiej i moŜliwości otrzymania świadczeń 

z pomocy społecznej.  

 

� OPS informuje osoby niepełnosprawne z terenu gminy o moŜliwości 
uzyskania dofinansowania do zakupionych środków leczniczych, sprzętu oraz 
wyjazdów na turnusy rehabilitacyjne z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych. 
 

� W 2007/8 OPS pozyskał środki w ramach programu pn. „Uczeń na wsi” z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla 12 
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niepełnosprawnych dzieci naszej gminy. W okresie od września 2007r. do 
czerwca 2008r. rodziny dzieci niepełnosprawnych wykorzystały kwotę w wys. 
13.518,13 zł. w formie zakupu pomocy szkolnych, podręczników, zajęć 
dodatkowych, opłaty internetowej.   
 

� Z bezpłatnego wypoczynku letniego zorganizowanego przez Kuratorium 
Oświaty w Katowicach  skorzystało 12 dzieci z naszej gminy. Ośrodek Pomocy 
Społecznej skierował na kolonie 5 dziewczynek oraz 7 chłopców z rodzin 
objętych pomocą społeczną. 
 

� Ośrodek Pomocy Społecznej posiada teŜ do dyspozycji część środków  
przekazanych przez Gminną Komisję d/s Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych celem udzielenia pomocy dzieciom i rodzinom z 
problemem alkoholowym. 
W ramach tych środków  na  imprezę mikołajkową dla uczniów szkoły 
podstawowej i gimnazjum zakupiono upominki oraz przedstawienie 

mikołajkowe .  

Ze środków Gminnego Harmonogramu pracownicy GOPS przygotowali bony 
Ŝywnościowe dla  45 rodzin i osób na Święta Wielkanocne oraz  na Święta 
BoŜego Narodzenia, które wraz z Ŝyczeniami świątecznymi wręczono 

rodzinom.  

 

� W m-cu wrześniu  OPS zorganizował spotkanie dla kombatantów i osób 
uprawnionych z terenu naszej gminy. Zaszczytne dyplomy i kwiaty wręczył 
Prezes Koła nr 12 w Herbach Pan. Stanisław Dub, do którego to Koła 
przynaleŜą nasi kombatanci.  
 

� Wzorem lat ubiegłych OPS  zorganizował „spotkanie opłatkowe dla ludzi 
starszych i schorowanych”. Z udziałem ok. 100 osób chorych i 
niepełnosprawnych. Uroczystość uświetnił występ dzieci ze szkoły 
podstawowej a swą obecnością zaszczycił Wójt gminy, proboszcz parafii oraz 
zaproszeni goście.  
 

� Pracownicy Ośrodka Pomocy nadal prowadzą akcję zbiórki odzieŜy 
uŜywanej oraz sprzętu dla dzieci i osób dorosłych. Z tej formy pomocy 
skorzystało w 2008 r. kilka rodzin. 
 

Współdziałanie z Bankiem śywności w Częstochowie 
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Dzięki Pomocy finansowej Urzędu Gminy w Boronowie  GOPS miał moŜliwość 
w 2008r po raz kolejny przystąpić do Unijnego Programu  PEAD 2008 r 
realizowanego przez Bank śywności w Częstochowie.  Akcja rozdzielania 

Ŝywności odbyła się w 3 etapach (kwiecień, czerwiec i październik 2008r). 

Programem objęto 181 osób i rodzin. Rozdzielono produkty w ilości 8.718,05 
kg.  o łącznej wartości 109.095,20 zł. . w postaci: mleka, makaronu, mąki, sera 

Ŝółtego, , kaszy, cukru, płatki kukurydziane,  musli, dŜem, dania gotowe.. 

Koszty finansowe  związane z przystąpieniem do realizacji programu w wys.  

1.994zł.   pozyskano z Urzędu Gminy w Boronowie.  

                           

Współpraca Ośrodka z innymi instytucjami 

 

� Korzystnie układa się współpraca Ośrodka Pomocy Społecznej z Sądem 
Rejonowym w Lublińcu. Polega ona głównie na kontakcie z kuratorami  
sądowymi, pod opieką których znajduje się obecnie ok.12 rodzin naszej 
gminy. Podczas wizyty kuratora dochodzi do konfrontacji na temat rodzin, 
lepszego rozeznania sytuacji tych osób i moŜliwości udzielenia im pomocy.  
 

� Utrzymujemy kontakt z Powiatowym Urzędem Pracy w Lublińcu, kierując 
tam osoby bezrobotne, celem rejestracji, uzyskania ubezpieczenia 
zdrowotnego oraz moŜliwości znalezienia pracy czy przekwalifikowania 
zawodowego oraz udziału w Klubach Pracy róŜnego rodzaju kursach. Na 
naszą prośbę Urząd potwierdza rejestrację osób bezrobotnych oraz 
przekazuje comiesięczną informację o ilości osób bezrobotnych 
zarejestrowanych z prawem i bez prawa do zasiłku.  
Ponadto Ośrodek Pomocy Społecznej w 2008r. zatrudnił do pracy jako 
opiekunki domowe 2 bezrobotne osoby z terenu naszej gminy w ramach 
przyuczenia do zawodu oraz 3 osoby do prac społecznie uŜytecznych. Osoby 
te  są kierowane przez Powiatowy Urząd Pracy i pomagają osobom starszym, 
samotnym i niepełnosprawnym w ich codziennych czynnościach, w 

obsłudze, w kontakcie ze środowiskiem.  

 

� Dobrze układa się współpraca z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie 
w Lublińcu, polegająca na kontaktach dotyczących rodzin zastępczych, 
osób niepełnosprawnych, Domów Pomocy Społecznej. 
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� Ośrodek kontaktuje się często ze szkołą podstawową, udzielając na 
wniosek pracownika socjalnego i dyr. szkoły bezpłatnych obiadów dla dzieci 
z rodzin potrzebujących pomocy.  
 

Korzystamy równieŜ z opinii pedagogów szkolnych w sprawie dzieci z rodzin 
potrzebujących pomocy. Ponadto wychowawcy klas wskazują dzieci 
kwalifikujące się do udzielenia pomocy w formie dofinansowania do 

wyjazdów na wycieczki, do kina, teatru itp.  

 

� Współpraca z Niepublicznym Zakładem Opieki Zdrowotnej polega 
głównie na otoczeniu opieką medyczną ludzi starszych i schorowanych, 
będących pod opieką  Ośrodka, wydawaniu zaświadczeń dla osób 
kierowanych na komisję d/s ustalania niepełnosprawności. 
 

�  W 2008r.  2 osoby niepełnosprawne  z naszej gminy zostały skierowane na 
zajęcia specjalistyczne  świadczone przez Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Lublińcu. Osoby te mają zapewnione wyŜywienie, opiekę oraz  
specjalistyczną terapię.  
 

� Ośrodek współpracuje z Komisariatem Policji w Koszęcinie i Lublińcu. 
Często kontaktujemy się z dzielnicowym naszej gminy w sprawie rodzin 
patologicznych, sytuacji kryzysowych, przemocy w rodzinie. Pracownicy 
ośrodka jeŜdŜą na interwencje do tych rodzin, zwłaszcza, gdy zagroŜone jest 
dobro małoletnich dzieci.   
 

� Pracownicy ośrodka prowadzą równieŜ punkt informacyjny o moŜliwości 
skorzystania z pomocy społecznej, kryteriach i zasadach udzielania tej 
pomocy  oraz moŜliwościach uzyskania pomocy od innych instytucji.  
Ponadto na tablicy ogłoszeń GOPS moŜna się zapoznać się z zasadami 

udzielania pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych. 

 

 

Utrudnienia w pracy GOPS 
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Utrudnienia w pracy Ośrodka Pomocy Społecznej  wywołane są nieustannie  
rosnącą liczbą obowiązków nakładanych na Ośrodki Pomocy Społecznej. 
Sytuacja ta łączy się ze zmianami polityki  socjalnej państwa i  odpowiednimi 
do nich nowelizacjami przepisów prawnych. Ośrodki stale przejmują nowe 
zadania.  Do obowiązującej  nas ustawy o pomocy społecznej i innych ustaw 
z nią związanych, zmiany w systemie ubezpieczeń społecznych przerzuciły na 
Ośrodki realizację i wypłacanie świadczeń rodzinnych i zaliczek 
alimentacyjnych. W 2008r. dołoŜono realizację świadczeń z funduszu 
alimentacyjnego oraz całą procedurę postępowania i ścigania dłuŜników 
alimentacyjnych. Ośrodek realizuje zadanie PFRON w postaci programu 
uczeń na wsi. Zobowiązano Ośrodki Pomocy Społecznej do złoŜenia 
wniosków i realizacji unijnego projektu w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki, mającego na celu aktywizację zawodową osób 
bezrobotnych. Realizacja dodatków mieszkaniowych oraz obsługa zadań 
Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
Wszystkie te dodatkowe zadania powodują konieczność zmniejszenia 
zainteresowania pracowników socjalnych pomocą społeczną i praca 
socjalną. Ponadto obecnie zgodnie potrzebami oraz  przepisami prawa  

GOPS zatrudnia za małą ilość pracowników socjalnych.  

 

 

 Kierownik GOPS 

          Irena Sitek 

 

 

 

 


